
 

 
SÄVEÅNS VATTENRÅD 

 
c/o Göteborgsregionens kommunalförbund 

Besök Anders Personsgatan 8 | Post Box 5073, 402 22 Göteborg 
Tel 031-335 50 00 | Fax 031-335 51 17 

www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad 

Protokoll från möte med Säveåns vattenråd  

Tid: 23 februari 2024, kl. 09:00-12:00 

Plats: Göteborgsregionen (GR) och digitalt via Teams 

Närvarande ledamöter: 

Mikaela Engström (M)   Vårgårda kommun, Ordf. 

Cecilia Lack    SKF Sverige AB 

Karl-Eric Nilsson (C)   Borås stad 

Elin Edvardsson    Borås stad, praktikant 

Carolina Theen    Vårgårda kommun 

Björn Albinson (KD)   Alingsås kommun 

Sanna Olsson    Alingsås kommun (tjl.) 

Johannes Barth (S)   Lerums kommun 

Gunilla Rådman    Lerums kommun 

Hadar Kronberg (M)   Partille kommun 

Martina Wetterlund   Partille kommun 

Josefine Evertsson   Göteborgs stad 

Stefan Börjesjö    Lerum Energi AB 

Lennart Larsson    LRF 

Stefan Bydén    Naturskyddsföreningen Alingsås 

Stefan Medin (M)   Borås stad 

Stefan Larsson    Naturskyddsföreningen Lerum 

Per-Erik Jacobsen   Sportfiskarna 

Övriga deltagare: 

Daniela Figueroa    Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Monica Dahlberg    Göteborgsregionen (GR), Sekreterare 

Diego Velasquez    Göteborgsregionen (GR), Åtgärdssamordnare 

Johan Andersson   WaterCircle AB, Åtgärdssamordnare 

Annica Karlsson    WaterCircle AB, Åtgärdssamordnare 

Jonathan Bark    Sportfiskarna, Åtgärdssamordnare 

.................................................................................................................................... 

Dagordning 

1. Mötet öppnas 

Ordföranden Mikaela Engström öppnar mötet 

2. Godkännande av dagordningen 

Vattenrådet beslutade 
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att godkänna dagordningen. 

3. Föregående mötes protokoll 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna föregående mötes protokoll. Protokollet läggs till handlingarna. 

4. Val av justerare 

Vattenrådet beslutade 

att utse Cecilia Lack till att jämte ordföranden Mikaela Engström justera protokollet. 

5. Meddelanden 

• Monica skickar en hälsning till vattenrådet från Niklas Wengström om att han blivit 

allvarligt sjuk med en tumör i hjärnan och därför inte kommer att kunna närvara på 

vattenrådets möten den närmaste tiden.  

Monica skickar en blomma till Niklas från de tre vattenråden inom GÄVVF. 

• Den 22 april kl 17 kommer vattenrådet bjudas in till en Skogskväll med tema 

återvätning på Sammels Lantgård, Bertshult 503 i Landvetter.  

Kvällen anordnas i samarbete mellan Södra skogsägarna, LRF, Skogsstyrelsen, 

Länsstyrelsen och Mölndalsåns vattenråd. 

6. Eventuell revidering av vattenrådets arbetsordning 

Vattenrådet beslutade 

att endast byta namn till aktuell ordförande. 

7. Presentation - Vattenkvalitet inom Säveåns avrinningsområde och koppling till 

Miljökvalitetsnormerna, Daniela Figueroa, Länsstyrelsen Västra Götalands län  

Daniela hade semester till precis innan mötet och hade innan mötet (men efter att kallelsen 

redan skickats ut) meddelat att hon inte haft möjlighet att förbereda en presentation.  

Punkten skjuts upp till nästkommande möte. 

8. Kraftverken informerar  

Stefan Börjesjö kommer att sluta på Lerum Energi och börja på Bjärke Energi. 

Höga flöden i Säveåsystemet. Mjörn 30 cm över medelnivån.  

Lerum Energi har fått tillstånd att bygga en fiskväg ("Larnier-trappa" för uppvandrande fiskar) 

vid Floda Kraftverk med en öppning på 80 cm. Installation i höst.  

Länsstyrelsen vill gärna att man även underlättar för nedvandrande fisk. Ska lämna underlag 

om hur mycket man förväntar sig i energiproduktionsbortfall. 

Per-Erik lyfter att när det är klart kommer det som är Säveåns nedersta vandringshinder 

flyttas uppströms Floda. 

Vattenrådet beslutade 

att anteckna lämnad information till protokollet 
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9. Information från åtgärdssamordnarna 

- Presentation av de nya åtgärdsamordnarna 

De nya åtgärdssamordnarna från WaterCircle och Sportfiskarna presenterar sig och hur de 

tänkt sig arbeta framåt. 

Presentationen bifogas protokollet. 

- Utlysning från Jordbruksverket: Vattenvårdsplaner i avrinningsområden 

Ansökan är inskickad. Sassi har varit i kontakt med Jordbruksverket och svar om vi får bidrag kan 

väntas i april. 

Vattenrådet beslutade 

att anteckna lämnad information till protokollet 

10. Aktiviteter/projekt för vattenrådet  

- Inventera våtmarker inom Säveåns ARO.  

Ansökan om LOVA-bidrag på gång via ÅTGS. 

- Finns förslag på ytterligare kommande aktiviteter/projekt för vattenrådet. 

Inga ytterliga förslag lyftes. 

11. Bordet runt - Information och reflektion från vattenrådets representanter om vad 

som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör Göta älvs ARO 

(Stående punkt) 

Bra om deltagande representanter i anslutning till respektive möte alltid skriver till Monica och 

med några rader sammanfattar till anteckningarna det man informerat om. 

SKF: 

- Cecilia har bjudit in de nya åtgärdssamordnarna till möte. 

Länsstyrelsen: 

- Daniela påminner om att skicka in mätdata/undersökningar till länsstyrelsen (det som inte 

gått till datavärd) att använda till statusklassning av vattenförekomsterna. 

- En rapport om Regional miljöövervakning av metaller och organiska miljögifter i abborre 

2021 har publicerats av Lst.  

Borås: 

- Karl-Eric informerar om att Matilda Chocron slutar i Borås. Det är ännu inte klart vem som 

ersätter henne i vattenrådet. Kjell går in som hennes ersättare under tiden. 

Lerums kommun: 

- Gunilla informerar om att hon ersätter Axel som kommer att sluta i Lerum. 

- Har ett tjänstemannauppdrag för skydd av Alebäcken, ska tas upp politiskt i vår. 

- LOVA-projekt om Säveån under 2024. Sportfiskarna deltar kring skydd av Säveålaxen. 

- Vattendomen för St Stamsjön ska ändras. Vandringshinder nedströms ska också åtgärdas. 

- Johannes informerar om att en aktuell fråga i lerum är skredrisken i Säveån och dess 

biflöden. 

 

 

https://jordbruksverket.se/stod/innovation-kompetensutveckling-och-samarbeten/utlysningar-och-upphandlingar/vattenvardsplaner-i-avrinningsomraden
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Partille kommun: 

- Hadar informerar om att bräddningarna till Säveån har ökat som en konsekvens av 

kraftigare regn. Gryaab har svårt att ta emot tillräckligt när det regnar mycket på kort tid 

och har några gånger varit tvungna att uppmana anslutna kommuner att brädda. 

- Matilda påpekar att det är viktigt att vid nybyggnation se till att dagvatten och 

avloppsvatten separeras för att minska flödena till avloppsreningsverken. Dock svårt att 

lösa detta i områden med befintliga gamla ledningar. 

- Matilda arbetar nu mer strategiskt med vattenfrågorna. Det mer praktiska arbetet kommer 

att ligga på Mark- och exploateringsenheten. 

LRF: 

- Lennart är oroad över att det bygga mycket på jordbruksmark i Vårgårda och att mer 

hårdgjorda ytor kommer att medföra mer dagvatten. 

- Gällande ansökan till Jordbruksverket för vattenvårdsplaner i Svartån trycker Lennart på 

att det är viktigt att redan från början ha med sig markägarna.  

Vårgårda kommun: 

- Mikaela invänder mot Lennarts påstående och menar att kommunen inte bygger mycket på 

jordbruksmark, däremot finns det en stor andel jordbruksmark i Vårgårda. Nya 

industriområden läggs längs E20.  

- Ny detaljplan för Vårgårda Västra låg från början på jordbruksmark, men den har tagits 

bort ur planen. Dagvattendammar inplanerade. 

- Arbetet med nytt avloppsreningsverk och nytt vattenverk går vidare 

Sportfiskarna: 

Per-Erik har inget nytt att informera om. 

Alingsås kommun: 

- Sanna informerar om att det sker en omorganisation i kommunen och att vattenfrågorna 

tyvärr inte får så mkt utrymme. Den Vattensamordningsgrupp som funnits tidigare går 

över och blir en Klimatanpassningsgrupp. Har fått en ny chef. 

- Björn informerar om man enligt vattenvårdsplanen arbetar med att ansluta enskilda 

avlopp. 

- Samråd gällade sjön Färgen som är vattentäkt. 

- Fortsatt arbete för nytt avloppsreningsverk (ARV). Beslut om lokalisering väntas till våren. 

- Inga beslut än om Mjörn som ny vattentäkt. 

Naturskyddsföreningen: 

Stefan Bydén (SNF Alingsås) informerar om att:  

- Man muddrar vid Säveåns utlopp för att få ut ångbåten Herbert. 

Stefan Larsson (SNF Lerum) informerar om att:  

- Bräddningarna den senaste tiden är ett problem då avlopp går ut orenat i Aspen. 

- Kolborydsdämmet vid L. Stamsjön har för några år sedan av Lerums kommun ersatts av en 

ny "sjötröskel" som skall hålla sjönivån på ett bättre sätt än tidigare. Inget avgörande från 

MMD ännu. Gunilla flikar in att dom förväntas inom två månader. 

- Fiskvägen vid Hedefors firar 10 år i år. Fiskräknaren tas bort och ersättas av en 

fiskkamera.  

- Förberedelser pågår för att reparera Jonseredsvägen. 

- Diskussioner förs om naturreservat för Alebäcken men har svårt att få med markägarna. 

Vandringsled diskuteras. 
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Göteborgs stad: 

Filip informerar om att: 

- Kristian Peders (KD) kommer att ersätta Lars Andreasson i vattenrådet. 

Josefine informerar om att: 

- Göteborgs lokala åtgärdsprogram kommer att skickas ut på remiss till vattenråden i mars. 

Remisstid blir två månader. 

- Stora bräddningar även i Göteborg pga mycket tillskottsvatten. 

- Samråd för Göteborg Energi inkl stabilitetsbanker som ger konflikter med Natura-2000 

(skredrisk vs naturvärden).. 

12. Hemsidan www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad (Stående punkt) 

Finns synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar så lämnas de till Monica. 

13. Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp. 

14. Nästa möte med Säveåns vattenråd 

Fredagen den 3 maj kl. 9-12 hos Bertil Svensson på V Sävidsbo (Sävidsbovägen 27 i Olofstorp). 

Fredagen den 20 september besöker vi Floda kraftverk 

 

 

Antecknat av: 

Monica Dahlberg  

http://www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad


Monica Dahlberg

Från: Cecilia Lack <Cecilia.Lack@skf.com>
Skickat: den 14 mars 2024 14:04
Till: Monica Dahlberg; Mikaela Engström (Vårgårda)
Ämne: RE: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024

Hej, jag har inga invändningar. OK att signera för min del. 
 
  
 Med vänliga hälsningar / Best regards 
  
Cecilia Lack 
EHS Manager Gothenburg Factory 
EHS Manager Sweden 
EHS Manager Self Aligning EMEA 
  
Tel: +46 31 3372271, Mob: +46 705 092271 
E-mail: cecilia.lack@skf.com 
  
SKF Sverige AB  
Hornsgatan 1, 415 50 Gothenburg, Sweden 
www.skf.com, Facebook, Youtube, Linkedin, Twitter 
  
SKF - A World of reliable rotation 

 
 

From: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se>  
Sent: den 13 mars 2024 17:13 
To: Mikaela Engström (Vårgårda) <mikaela.engstrom@vargarda.se>; Cecilia Lack <Cecilia.Lack@skf.com> 
Subject: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024 
 
Hej Mikaela och Cecilia!! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024 för justering. 
 
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Ha det så bra   
Monica 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  



Monica Dahlberg

Från: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se>
Skickat: den 23 mars 2024 11:23
Till: Monica Dahlberg
Ämne: Sv: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024

Hej! 
 
Samma här! 
Ha det fint! 

 
Bästa hälsningar 
Mikaela Engström 
Gruppledare Moderaterna 
Ordförande Samhällsbyggnadsutskottet 
Ordförande Vårgårda Bostäder AB 
Telefon: 0733935535 
Mail: mikaela.engstrom@vargarda.se 
 

 

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se> 
Skickat: den 21 mars 2024 14:12 
Till: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024  
  
Hej Mikaela och Cecilia!! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 23 februari 2024 för justering. 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Ha det så bra   
Monica 
  
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  
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